
Miljø- og Fødevareudvalget

Til: Ministeren for fødevarer, fiskeri og ligestilling

Dato: 14. oktober 2019

Udvalget udbeder sig ministerens besvarelse af følgende spørgsmål:

MOF alm. del

Spørgsmål 37

Den 16. september 2019 oplyste Sveriges Radio, at en række svenske fiskefartøjer hav-

de fejlrapporteret deres fangst af Østersø sild og brisling, da de landede deres fangst i

danske havne. Inspektionerne blev udført af Fiskeristyrelsen i samarbejde med de sven-

ske kontrolmyndigheder i første kvartal 2019. Der henvises til ”Fiskets felaktiga fångster”

(https://sverigesradio.se/sida/artikel.aspx?programid=1316&artikel=7299143 ). Kan mini-

steren oplyse:

1) Hvad er omfanget af fejlrapportering af landinger af Østersø Sild (SD 25-29, 32) og

Brisling (SD 22-32) af dansk ejede fartøjer i 2015, 2016, 2017, 2018 og 2019?

2) Hvilke sanktioner blev uddelt til danske og svenske fartøjer, som fejlrapporterede de-

res fangst af Østersø Sild (SD 25-29, 32) og Brisling (SD 22-32) i 2015, 2016, 2017, 2018

og 2019?

3) Ifølge de svenske kontrolmyndigheders rapport om fejlrapportering af brisling og sild i

det svenske pelagiske fiskeri vil kontrollen på svensk side øges, og der ønskes også

yderligere samarbejde med de danske myndigheder. Kan ministeren oplyse om Fiskeri-

styrelsen vil øge kontrolindsatsen af fartøjer, som lander sild og brisling fra Østersøen?

Hvis ja, hvordan (flere inspektioner ved landing eller med observatører ombord), og hvor

meget vil kontrollen øges?

4) Da ICES i vid udstrækning er afhængig af logbogsdata ved estimering af fiskebestan-

dens biomasse og fiskemuligheder, bidrager en så stor fejlrapportering til et vildledende

billede af bestandsstatus af Østersøens brisling, og bestanden risikerer at blive overvur-

deret. Den 14. og 15. oktober 2019 mødes EU’s fiskeriministre på rådsmøde for at fast-

sætte fiskerimuligheder i Østersøen for 2020. Kan ministeren oplyse, i hvilket omfang

denne sag om omfattende fejlrapportering vil påvirke regeringens holdning om at fastsæt-

te brisling kvoter, som giver maksimalt bæredygtigt udbytte, som der kræves i forordning

om den fælles fiskeripolitik artikel 2, stk. 2?

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Søren Egge Rasmussen (EL).

Svar bedes sendt elektronisk til spørgeren på soren.egge.rasmussen@ft.dk og til

lov@ft.dk.

På udvalgets vegne

René Christensen

formand

1/1

Miljø- og Fødevareudvalget 2019-20
MOF Alm.del -  Spørgsmål 37

Offentligt


